
     

Utlåtande 2013:112 RIII (Dnr 328-158/2013) 

 

 

Upprättandet av en modern och mindre fotbolls-

anläggning på Bredängs bollplan 
Motion (2013:6) av Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2013:6) av Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) om 

”Upprättandet av en modern och mindre fotbollsanläggning på Bredängs 

bollplan” anses besvarad med vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Regina Kevius anför följande. 

 

Ärendet 

 

I en motion (2013:6) föreslår Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) att 

Bredängs bollplan rustats upp och förses med konstgräs.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden, Skärholmens stadsdelsnämnd, FC Bredäng, Newroz FC, 

Örnens FF samt Bredängs BK. 

Svar har inte inkommit från FC Bredäng, Örnens FF samt Bredängs BK. 

Stadsledningskontoret konstaterar att idrottsnämnden har både rådighet och 

kompetens att prioritera vilka insatser, och i vilken ordning de bör göras, som 

leder till uppfyllelse av verksamhetsområdesmålet inom tilldelad budget. 



  

Fastighetsnämnden konstaterar att i det flerårsprogram som för närvarande 

ligger till grund för vad som planeras att utföras under de närmaste åren, ingår 

inte något projekt för anläggande av konstgräs på Bredängs BP.     

Idrottsnämnden konstaterar att Skärholmen redan har två konstgräsplaner 

att tillgå, en 11-mannaplan på Vårbergs IP och en 7-manna plan på Sätra BP 

samt att ytterligare två stycken finns med i investeringsplanen för de 

kommande fem åren.  

Skärholmens stadsdelsnämnd anser att upprättandet av en 

fotbollsanläggning på Bredängs bollplan är ett bra förslag men att nämnden 

inte har möjlighet att bidra ekonomiskt. 

Newroz FC anser att alla boende i Bredäng kan dra nytta av en satsning på 

en modern fotbollsanläggning. 

 

Mina synpunkter 

 

Sedan 2006 så har idrottsnämnden anlagt 48 konstgräsplaner och de närmaste 

åren planeras för ytterligare ett tiotal. Detta är helt i enlighet med målet om att 

på sikt belägga alla befintliga fotbollsplaner med konstgräs.  

Samtliga partier i Stockholms stad ställde sig nyligen bakom ett nytt 

idrottspolitiskt program. Det idrottspolitiska programmet fastslår stadens 

prioriteringar inom idrottsområdet och genomsyras av ett folkhälsoperspektiv. 

Målet är att få fler stockholmare fysiskt aktiva. Programmet som sträcker sig 

fram till 2017 framhåller tydligt att stadens idrottsinvesteringar ska utgå ifrån 

breddidrottens behov, främst barn och unga, och fokusera på idrottens 

kärnuppgift. 

Arbetet med att skapa fler konstgräsplaner runt om i Stockholm är en viktig 

del av stadens satsningar på breddidrott och spontanidrott. Idag finns det två 

konstgräsplaner inom Skärholmens stadsdelsnämndsområde och ytterligare två 

planeras inom de kommande fem åren. 

Önskemål från föreningar om att anlägga konstgräsplaner är vanliga. 

Idrottsnämnden har en årlig investeringsbudget och gör varje år prioriteringar 

utifrån bland annat befintliga konstgräsplaner i närområdet, 

befolkningsutveckling, aktiva föreningar, fysiskt inaktiva stockholmare, 

andelen barn och unga samt målen i det idrottspolitiska programmet. Det är 

angeläget att staden under de kommande åren fortsätter arbetet med fler 

konstgräsplaner i Stockholm. 

 

 

 



  

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2013:6) av Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) om 

upprättandet av en modern och mindre fotbollsanläggning på 

Bredängs bollplan 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård, Roger Mogert och 

(båda S) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. I huvudsak tillstyrka motionen 

2. Därutöver anföra följande 

Precis som föredragande borgarrådet skriver i sitt yttrande ställde samtliga partier i 

Stockholms stad sig nyligen bakom ett nytt idrottspolitiskt program. Programmet 

fastslår stadens prioriteringar inom idrottsområdet och genomsyras av ett 

folkhälsoperspektiv. Målet är att få fler stockholmare fysiskt aktiva. Men ska 

programmet upplevas som trovärdigt bör dess fastställande i kommunfullmäktige 

åtföljas av en förstärkning av både idrottsförvaltningens budget och 

fastighetsförvaltningens investeringsbudget. 

Bristen på fotbollsplaner är ett stort problem, det vet vi. Vi är dessutom överens om 

att anläggning av konstgräs ökar glädjen i att nyttja planerna, att det främjar 

föreningslivet och ger fler ungdomar möjlighet att delta i en meningsfull fritid. Vilket 

är helt i linje med prioriteringarna i det idrottspolitiska programmet 2013-2017. 

Det finns indikationer på att investeringar i nya konstgräsplaner är eftersatt i 

sydväst och vi liksom förvaltningen anser att det är viktigt att de nya 

konstgräsplanerna sprids jämnt över hela staden. Dessutom har tidigare ärenden om 

ytor i närliggande områden också hänvisats till renoveringar vid Årsta IP. Det är 

därmed betydelsefullt att fundera över hur stort upptagningsområde dessa planer ska 

ha.  

Tidigare beslutade investeringsplaner har reviderats otaliga gånger de senaste åren 

vilket innebär att så även kan och bör ske med anledning av det här ärendet. Mot 

bakgrunden ovan ska staden ge idrottsförvaltningen och fastighetskontoret uppdraget 

att arbeta vidare med förslaget. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Daniel Helldén (MP) enligt 

följande.  

 



  

Stockholm har en mycket viktig uppgift i att skapa lika möjligheter för alla 

stockholmare, inte minst barn, att få och inneha en god hälsa, bland annat genom att 

erbjuda många olika idrottsmöjligheter. Staden bör genomföra idrottssatsningar som 

kommer inte minst människor i ytterstaden tillgodo, särskilt inaktiva tjejer. Stockholm 

ska vara en stad där alla människor oavsett bakgrund eller kön har lika möjligheter att 

skapa sig ett gott liv. 

Det råder idag brist på bokningsbara konstgräsplaner i Skärholmens 

stadsdelsområde. Mot bakgrund av nyttjandegraden av planerna anser vi att staden bör 

anlägga konstgräs på Sätra BP. Bredd- och spontanidrotten skulle sannolikt gynnas av 

konstgräs på Bredängs BP men med tanke på att det redan finns en 5-manna 

konstgräsplan i anslutning till Bredängs BP anser vi att Sätra IP bör prioriteras. 

Spontanidrottssatsningar på konstgräsplaner är bra men gynnar i första hand pojkars 

idrottande. Att anlägga konstgräs på Sätra BP skulle gynna även Skärholmens flickor 

då planen är hemmaplan för Sätra SK damfotbollsförening. 

Vi noterar i sammanhanget att Bredängs BK, som är en av remissinstanserna, inte 

är en aktiv förening i dagsläget. Örnens FF startade nyligen upp verksamheten igen 

med enbart ett lag för pojkar födda 2007 och FC Bredäng har endast ett lag (herrar div 

7). Att svar på remissen uteblivit från dessa föreningar bör alltså inte tolkas som att 

övriga föreningslivet i Bredäng med omnejd är ointresserat av investeringar i 

idrottsanläggningar. 

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2013:6) av Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) om 

”Upprättandet av en modern och mindre fotbollsanläggning på Bredängs 

bollplan” anses besvarad med vad som sägs i utlåtandet. 

 

 

Stockholm den 4 september 2013 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Regina Kevius 

Ulrika Gunnarsson 

 

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Roger Mogert och Maria Östberg 

Svanelind (alla S) och Karin Rågsjö (V) med hänvisning till reservationen av 

(S) i borgarrådsberedningen. 

 



  

Särskilt uttalande gjordes av Åsa Jernberg och Stefan Nilsson (båda MP) 

med hänvisning till det särskilda uttalandet av (MP) i borgarrådsberedningen.  

  



  

ÄRENDET 

 

I en motion (2013:6) föreslår Salar Rashid och Malte Sigemalm (båda S) att 

Bredängs bollplan rustats upp och förses med konstgräs.  

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, 

idrottsnämnden, Skärholmens stadsdelsnämnd, FC Bredäng, Newroz FC, 

Örnens FF samt Bredängs BK. 

Svar har inte inkommit från FC Bredäng, Örnens FF samt Bredängs BK. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 maj 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret kan konstatera att motionens förslag om anläggning av 

konstgräs på den befintliga bollplanen i Bredäng är i linje med stadens strategi för att 

höja både kvalitet och nyttjandegrad av stadens bollplaner. De senaste åren anlägger 

idrottsnämnden 3-4 konstgräsplaner per år och förfogar över totalt 60 konstgräsplaner 

relativt jämnt fördelade över staden.  

I vilken takt och ordning om- eller nybyggnation och utveckling av 

konstgräsplaner sker, faller inom ramen för idrottsnämndens uppdrag. Nämnden har 

dock till stadsledningskontorets kännedom inte planerat in en konstgräsanläggning i 

sin långsiktiga investeringsplan på Bredängs bollplan. Ej heller finns ombyggnation 

med i nämndens underlag för budget 2014 med inriktning 2015-2016.  

Stadsledningskontoret konstaterar att nämnden har både rådighet och kompetens 

att prioritera vilka, och i vilken ordning insatser bör göras, som leder till uppfyllelse av 

verksamhetsområdesmålet inom tilldelad budget.  

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att anse motionen besvarad med vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande.  

 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 5 mars 2013 att 

besvarar remissen med fastighetskontorets tjänsteutlåtande. 

 

 



  

Reservation anfördes av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP), Sonja 

Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 1 februari 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Bredängs BP av idag är en 11-manna grusfotbollsplan cirka 100x60 meter, med adress 

Ålgrytevägen 55 i Bredäng. Bollplanen ligger på två sidor i nära (cirka 30 meter) 

anslutning till intilliggande flerbostadshus. Planen är försedd med belysning och en 

omklädningsbyggnad finns invid den södra kortsidan.  

Fastighetsnämnden har som huvudsakligt uppdrag att tillhandahålla lokaler och 

anläggningar för stadens egna verksamheter. Det gäller exempelvis 

idrottsanläggningar. Nya byggprojekt som ska finansieras inom fastighetsnämndens 

ram för investeringar i idrottsanläggningar, utförs normalt på uppdrag från 

idrottsnämnden enligt den genomförandeprocess som beslutats. Det innebär att 

idrottsnämnden utifrån kända behov prioriterar vad man vill beställa för utförande av 

fastighetsnämnden. Som underlag för en sådan beställning tar idrottsförvaltningen 

fram ett verksamhetsprogram som redovisar vad som ska ingå i projektet. Utifrån detta 

tar fastighetskontoret sedan fram en kalkyl som visar vad investeringen beräknas kosta 

och vilka driftkostnader ett genomförande medför. 

I det flerårsprogram som för närvarande ligger till grund för vad som planeras att 

utföras under de närmaste åren, ingår inte något projekt för anläggande av konstgräs 

på Bredängs BP. Om idrottsnämnden i sin prioritering av vilka investeringar i 

idrottsanläggningar som man därefter vill se utförda, föreslår en upprustning av 

Bredängs BP enligt vad som föreslås i motionen, medverkar fastighetskontoret gärna i 

att genomföra detta efter beställning från idrottsförvaltningen.     

Med hänvisning till ovanstående anser kontoret att remissen är besvarad och 

föreslår att fastighetsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till Stadsbyggnads- och 

idrottsroteln som svar på motionen. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 april 2013 att som 

svar på hänvisa till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Mehdi Oguzsoy (V), 

bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Axel Nekham (MP), bilaga 1. 

 

 



  

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2013 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Idrottsnämndens långsiktiga mål är att ersätta de flesta grusfotbollsplaner och uttjänta 

naturgräsplaner med konstgräs. Nämnden förfogar för närvarande över totalt 60 

konstgräsplaner fördelat på 16 i innerstaden, 23 stycken i söderort och 21 i västerort. 

Under senare år har förvaltningen iordningställt cirka tre till fyra nya konstgräsplaner 

per år. Kommande års investeringsbudget medger årligen ett motsvarande antal 

nyanläggande av konstgräsplaner. Förvaltningen anser det viktigt att placeringen av de 

nya konstgräsplanerna sprids jämnt över hela staden.  

Förvaltningen har förståelse för motionärernas önskemål om att förse Bredängs 

bollplan med konstgräs. Bollplanen är belägen inom stadsdelsnämndsområde Skär-

holmen. Inom området finns för närvarande två konstgräsplaner att tillgå, en 11-manna 

plan på Vårbergs IP och en 7-manna plan på Sätra BP. I nämndens långsiktiga 

planering finns planer på att anlägga ytterligare två konstgräsplaner på Vårbergs IP. 

Förvaltningen har tyvärr inte kunnat prioritera in anläggande av konstgräs på Bredängs 

bollplan i gällande flerårsprogram. 

När det gäller motionärernas förslag om att bygga en läktare på Bredängs bollplan 

har förvaltningen som princip att inte bygga läktare till bollplanerna. Förvaltningen 

anser att läktare endast ska finnas på idrottsplatserna. Idrottsnämnden har inte heller 

några ekonomiska resurser att bygga och underhålla läktare på bollplanerna.  

Förvaltningen anser att omklädningsbyggnaden håller en god standard trots sin ål-

der. Byggnaden innehåller två omklädningsrum för aktiva, teknikrum och funktio-

närsutrymme och är uppförd i tegel, med en träfasad. Några mindre underhållsinsatser 

kan dock vara aktuella. 

Förvaltningen är alltid öppen för och välkomnar frivilliga eller ideella organisatio-

ner som är intresserade av att hjälpa till och bistå med driften av stadens idrottsan-

läggningar. Förvaltningen anser att det är viktigt att föreningslivet får kännedom och 

kunskap om hur idrottsanläggningar ska skötas.   

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 18 april 

2013 att godkänna stadsdelsförvaltningens svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av ledamoten Birgitte Isberg m.fl. (S), ledamoten 

Rebwar Hassan m.fl. (MP) och ledamoten Rudy Espinoza (V), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Jan Jönsson m.fl. (FP) och Andreas 

Lundin m.fl. (M), bilaga 1. 

 



  

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 14 mars 

2013 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen anser att upprättandet av en fotbollsanläggning på Bredängs bollplan är 

ett bra förslag och motionärerna berör viktiga aspekter. Förvaltningen har under en 

längre tid arbetat för att utveckla stadsdelsområdets hälso- och idrottsprofil med fokus 

på spontanidrott. Förvaltningen arbetar/verkar för att unga och vuxna ska ha möjlighet 

till en aktiv och hälsosam fritid som genomsyras av valmöjligheter. Sju fotbollsplaner i 

Skärholmens stadsdelsområde har rustats upp och belagts med konstgräs.  

Ett antal utegym har inrättats/anlagts av förvaltningen varav ett har 

tillgänglighetsanpassat i och med upprustningen och tillgänglighetsanpassningen av 

Sätrastrandsbadet. Motionsspåren i Sätra naturreservat har fått ny belysning. Under 

våren/sommaren/hösten 2013 kommer en puckelbollplan byggas vid 

Västerholmstråket. Planen är ett konstverk som symboliserar livets orättvisor samtidigt 

som det är en plan för fysiska aktiviteter. Under 2014 kommer utvecklingen 

Västerholmsstråket att fortgå med målsättingen att bli ett aktivitetsstråk. 

Förvaltningen ansvarar inte för idrottsanläggningar på Stockholm stads mark och 

har inte medel för att helt eller delvis bidra till upprustningen och anläggning av 

konstgräs på Bredängs bollplan. 

Skärholmens stadsdelsförvaltning har tidigare på uppdrag av stadsdelsnämnden 

undersökt möjligheterna till upprättandet av en 11-manna konstgräsplan vid Sätra IP 

och upprustning av tillhörande omklädningsrum. Idrottsförvaltningen anförde att en 

sådan anläggning inte finns med i investeringsprogrammet för 2013 med inriktning för 

åren 2014-2017. Idrottsförvaltningen hänvisar till den planerade upprustningen av 

Vårbergs IP som bland annat kommer innebära anläggning av ytterligare en 

konstgräsplan.  

Enligt exploateringskontoret finns området vid Bredängs bollplan med på listan 

över möjliga områden för exploatering men för närvarande är området inte 

markanvisat. Om en upprustning och utveckling av Bredängs bollplan sker kommer 

området hamna längre ned på listan över möjliga områden för markanvisning.    

Enligt idrottsförvaltningen, som ansvara för Stockholm stads idrottsanläggningar är 

Bredängs bollplan för närvarande bokad tre vardagar i veckan, tre timmar per gång av 

korpverksamhet och därutöver finns några enstaka bokade timmar och spontanfotboll 

förekommer. Planen är bokad maximalt 12 timmar per vecka. Enligt 

idrottsförvaltningen beror det låga nyttjandet av planen på att organiserad och 

spontanfotboll i första hand söker sig till konstgräsplaner. Om Bredängs bollplan 

skulle anläggas med konstgräs tror idrottsförvaltningen att nyttjandet av planen 

sannolikt skulle mångdubblas. Idrottsförvaltningen har för närvarande inga planer på 

att anlägga konstgräs på Bredängs bollplan.   

      

 

 



  

Newroz FC 

 

Newroz FC yttrande daterat den 4 februari 2013 har i huvudsak följande 

lydelse. 

 

Vi Newroz FC är väldigt glada och positiva till motionen! 

Många av oss som spelar eller är medlemmar i Newroz FC bor i Bredäng och har 

bott här i över 20 år. 

Vi har tillbringat många många timmar,dagar, veckor, månader fotbolls spelandet i 

bredängs bollplan under vår uppväxt. 

Men tyvärr har vi även sett hur bollplanet blivit allt sämre med åren och i dagens 

läge håller den inte alls måttet. 

Omklädningsrummen är i mkt dålig skick, fotbolls planen har ingen läktare och sist 

men inte minst så är det en grusplan, det innebär att så fort det regnar så bildas det 

stora vatten pölar på fotbollsplanen och många av träningar samt matcher måste ställas 

in. 

I dagsläget så har vi 2st pojklag, pojkar födda 03 och 02 på ca 40pojkar som tränar 

2ggr i veckan + 1match i Bredängs bollplan 

Vi har även under sommaren en fotbolls turnering för pojkarna. 

Vi har planer på redan nu i år 2013 att försöka utöka vår ungdoms verksamhet 

genom att starta 1 till pojklag samt 1 flicklag! 

Vår herr lag spelar i div, 4 och har sätra ip som hemma plan. Vi skulle definitivt 

kunna tänka oss ha Bredängs bollplan som hemma plan samt ha alla våra träningar där 

också. Men främst vill kunna erbjuda en bra fotbolls anläggning till våra ungdomslag! 

En modern fotbolls anläggning skulle lyfta upp hela området och det skulle även 

uppskattas av många barn och föräldrar! 

Vi i Newroz FC brinner för fotbollen och har många eldsjälar som jobbar ideellt. 

Vi vill bli en etablerad fotbollsförening och kunna erbjuda fotbolls aktiviteter till så 

många barn/ungdomar som möjligt. Därför tror vi att en modern fotbollsanläggning 

skulle underlätta väldigt mkt för alla fotbolls föreningars verksamhet!  

Vi hoppas att motionen går genom och att vi alla boende i Bredäng får ett positiv 

upplyft genom en satsning på en modern fotbolls anläggning! 

 

 



  

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP), Sonja 

Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) enligt följande.  

 

föreslår att fastighetsnämnden beslutar att delvis godkänna fastighetskontorets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen att därutöver anföra följande: 

 

Fotboll är den ojämförligt största idrotten i Stockholm, liksom i hela landet. Var 

tredje organiserad idrottsaktivitet bland barn och unga i Stockholm utgörs av fotboll. 

Det gäller även i Bredäng med omnejd. 

För att kunna upprätthålla detta intresse hos ungdomarna är det viktigt att det finns 

en fotbollsplan i området som det går att spela på, ett klubbhus där uppläggen inför 

matcherna kan diskuteras och omklädningsrum att byta om i. Det är viktigt att vi 

signalerar att ungdomars verksamhet är viktig att satsa på. Bristen på fotbollsplaner är 

ett stort problem, det vet vi. Vi är dessutom överens om att anläggning av konstgräs 

ökar glädjen i att nyttja planerna, att det främjar föreningslivet och ger fler ungdomar 

möjlighet att delta i en meningsfull fritid.  

Idrottsnämnden har nyligen behandlat ett förslag om att anlägga konstgräs på Sätra 

BP. Det råder idag akut brist på konstgräsplaner i området. I Skärholmens stadsdel 

finns endast en 11-manna konstgräsplan och den ligger inte i den centrala delen av 

Skärholmen.  

Med anledning av ovanstående anser vi att det brådskande ska införas ett 

anläggande av konstgräsplan på antingen Sätra BP eller Bredängs BP i 

investeringsbudgeten. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Mehdi Oguzsoy (V) 

enligt följande.  

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

1. Förvaltningen får  i uppdrag att initiera ett ärende hos fastighetskontoret att anlägga 

en regelrätt 11-manna konstgräsplan, på Bredängs bollplan. 

2. Investeringsplanen 2013-2017 revideras med anledning av ovanstående. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 



  

Fotboll är den ojämförligt största idrotten i Stockholm, liksom i hela landet. Var 

tredje organiserad idrottsaktivitet bland barn och unga i Stockholm utgörs av fotboll. 

Även i Bredäng med omnejd är fotbollsintresset väldigt stort. Bristen på fotbollsplaner 

är ett stort problem, det vet vi. Vi är dessutom överens om att anläggning av konstgräs 

ökar glädjen i att nyttja planerna, att det främjar föreningslivet och ger fler ungdomar 

möjlighet att delta i en meningsfull fritid. Vilket är helt i linje med det idrottspolitiska 

programmet 2013-2017.  

Det finns indikationer på att investeringar i nya konstgräsplaner är eftersatt i 

sydväst och vi liksom förvaltningen anser att det är viktigt att de nya 

konstgräsplanerna sprids jämnt över hela staden. Dessutom har tidigare ärenden om 

ytor i närliggande områden också hänvisats till renoveringar vid Årsta IP. Det är 

därmed relevant att fundera över hur stort upptagningsområde dessa planer ska ha. I 

ljuset av detta är det relevant att även ge Bredängs bollplan konstgräs för att sprida 

trycket på fler platser. 

Tidigare beslutade investeringsplaner har reviderats otaliga gånger de senaste åren 

vilket innebär att så även kan och bör ske med anledning av det här ärendet. 

Idrottsnämnden fattar inte alltid de klokaste och mest rättvisa besluten, det är viktigt 

att vi har den insikten och i efterhand korrigerar de bedömningar och felaktiga beslut 

som trots allt klubbas igenom.  

Mehdi Oguzsoy (V) ansluter sig till Socialdemokraternas förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Axel Nekham (MP) enligt följande. 

Stockholm har en mycket viktig uppgift i att skapa lika möjligheter för alla 

stockholmare, inte minst barn, att få och inneha en god hälsa, bland annat genom att 

erbjuda många olika idrottsmöjligheter. Staden bör genomföra idrottssatsningar som 

kommer inte minst människor i ytterstaden tillgodo, särskilt inaktiva tjejer. Stockholm 

ska vara en stad där alla människor oavsett bakgrund eller kön har lika möjligheter att 

skapa sig ett gott liv. 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av ledamoten Birgitte Isberg (S), ledamoten Rebwar 

Hassan (MP) och ledamoten Rudy Espinoza (V) enligt följande.  

 

Förslag till beslut 

Skärholmens stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till att idrottsförvaltningen 

godkänner motionen och avsätter medel för detta i budget. 

Bredängs bollplan är väldigt eftersatt men anses ha stor potential och möjlighet att 

bli en mindre idrottsanläggning. Det skulle bli en plats för ungdomar att utvecklas, 

stärka sin självkänsla och bryta sitt utanförskap. Upprustningen och renoveringen av 

bollplanen anses vara ett utmärkt tillfälle att stötta och uppfylla fotbollsdrömmar och 



  

ge unga möjligheten att skapa något eget till en låg kostnad. Det kommer även 

innebära att det skapas goda förutsättningar för framväxt av nya ledare och förebilder. 

Bredängs bollplan har haft och har stor betydelse för barn och ungas utveckling, 

hälsa och möjligheter att bryta utanförskap. Bollplanen har även fungerat som en 

mötesplats för ungdomar längs tunnelbanans röda linje. Planen används för 

spontanidrott och av ideella idrottsföreningar för träningar och seriematcher. De 

ideella idrottsföreningarna, som drivs av områdets ungdomar och boende, har 

ambitionen att utveckla verksamheten till att involvera fler barn och unga. 

Vi anser att upprättandet av en fotbollsanläggning på Bredängs bollplan är ett bra 

förslag och motionärerna berör viktiga aspekter. Skärholmen har under en längre tid 

arbetat för att utveckla stadsdelsområdets hälso- och idrottsprofil med fokus på 

spontanidrott och arbetar/verkar för att unga och vuxna ska ha möjlighet till en aktiv 

och hälsosam fritid som genomsyras av valmöjligheter. 

Under åren har Bredängs bollplan mer och mer fått förfalla och är idag väldigt 

eftersatt vilket också avspeglar hela området. Men ungdomar och ideella 

idrottsföreningar kämpar ändå för att använda planen. Det bor många personer i detta 

område och en satsning på denna bollplan skulle ge förutsättning för mer spontanidrott 

i området samt de klubbar som tidigare använt planen skulle återkomma till glädje för 

de omkringboende.  

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Jan Jönsson m.fl. (FP) och Andreas 

Lundin m.fl. (M) enligt följande. 

Alliansen välkomnar alla satsningar som görs på våra idrottsplatser. I vår hemställan 

till idrottsnämnden under hösten framhöll vi därför att Skärholmen har väsentligt färre 

konstgräsplaner än våra grannstadsdelar. 

Det är dock viktigt att driva på för att de projekt som redan är planerade i 

stadsdelen nu förverkligas. Alliansen menar att det finns två prioriterade projekt: 1. 

Satsningen på att skapa ett sportcentrum på Vårbergs IP. 2. Anläggning av fullstor 

konstgräsplan för damfotbollen på Sätra BP. 

Satsningen på Vårbergs IP har drivits under många år och är nu nära ett 

förverkligande. Samtidigt finns indikationer på att byggstarten eventuellt försenas. 

Detta trots att trycket på befintliga planer i Vårberg är mycket stort och IFK 

Stockholm inte kan expandera sin barn- och ungdomsverksamhet i takt med behovet. 

Vi anser att det finns starka argument för att idrottsnämnden ska prioritera en snar 

byggstart av det nya sportcentrat. 

Sätra Bollplan är mycket utnyttjad och Sätra SK bedriver en för Stockholm unik 

verksamhet inriktad på fotboll för tjejer. Föreningen har med egna medel finansierat en 

mindre konstgräsplan, men de har länge önskat en fullstor konstgräsplan. Alliansen 

menar att både jämställdhetsskäl och geografiska skäl utgör starka argument för att en 

fullstor konstgräsplan på Sätra BP ska prioriteras. 
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2013:6 Motion av Salar Rashid och Malte Siegemalm 

(båda S) om upprättandet av en modern och 

mindre fotbollsanläggning på Bredängs bollplan 

Dnr 328-158/2013 

 

 

Bredängs bollplan har haft en stor betydelse för många ungdomars utveckling i 

området. Detta när det kommer till ungas folkhälsa och rätten till en god fritid. 

Idrotten har för en del ungdomar även varit nyckeln till att kunna bryta med 

sitt utanförskap. Här har generation efter generation i området påbörjat och 

avslutat sitt fotbollsengagemang. Här har ungdomar gjort sina första mål eller 

första passningar. De har spontanidrotta, tränat eller spelat seriematcher med 

sina moderklubbar.  

 Men framför allt har fotbollsplanen möjliggjort att ungdomar ifrån röda 

linjen söderut kunnat mötas, dela sina genensamma intressen och fått utspel 

för sporten som de älskar. Bredängs bollplan är idag väldigt eftersatt, något 

som även avspeglar området i sin helhet. Men detta har inte hindrat ungdomar 

och ideella idrottsföreningar ifrån att använda planen effektivt.  

 Här har FC Bredäng, Newroz FC, Örnens FF och Bredängs BK, som är en 

del av de ideella föreningarna i området, bedrivit aktiv verksamhet. De har 

bokat in sig för både träningar samt seriematcher genom åren. 

 Det bör även tilläggas att planen används periodvis väldigt flitigt av 

traktens olika barnkullar och ickeföreningsaktiva ungdomar. Framför allt 

under sommaren, då planen är perfekt belagd och kan utnyttjas av många.  

 En del av dessa föreningar, som Newroz FC, spelar i division 4, har även 

potentiella och ambitioner att utöka sin verksamhet. Idag har man börjat rikta 

sig in på barn och ungdomsidrotten.  

 Mer etablerade fotbollslag så som Spårvägens IF, Älvsjö AIK, IFK 

Stockholm och Djurgårdens IF har också genom åren använt bredängs 



  

bollplan. Men i och med förslitningarna och dåligt underhåll, har dessa lag 

sökt sig till andra bollplaner. Det ska även tilläggas att Korpen spelar sina 

matcher på bredängs bollplan. 

 Bredäng har en stolt tradition av att driva ideella idrottsföreningar.  

Det är lag som Newroz FC och Bredängs FC som bör göra oss politiker stolta i 

staden. Eftersom dessa lag är svaren på vad vi eftersöker. Dessa två ideella 

idrottsföreningar drivs av traktens ungdomar och boende. De engagerar samt 

entusiasmerar ett helt område och detta över generationsgränserna.  

 Bredängs bollplan har en stor potential och den har alla möjligheter att bli 

en mindre idrottsanläggning i området. En plats där ungdomar får utvecklas, 

hitta utvägen till att bryta med sitt utanförskap, stärka sin självkänsla och 

försvara sitt område i olika tävlingssammanhang.  

Om staden vågar bidrar med en mindre fotbollsanläggning, med en 

publikkapacitet på 100-200 sittplatser. Då skapar vi förutsättningar för 

framväxten av nya ledare och förebilder. 

 Staden har på denna plats ett utmärkt tillfälle att stötta och uppfylla 

fotbollsdrömmar och bidra med möjligheten för ungdomar att skapa samt 

forma något eget. Allt detta för en obefintlig mindre penning.  

 Det som bredängs bollplan behöver är att fotbollsplanen görs om till 

konstgräs. Omklädningsrummen behöver renoveras. Stadsdelens befolkning 

skulle även glädjas av bättre belysning av planen och en läktare för 

hejarklacken med en publik kapacitet på 100-200 sittplatser. 

 Här med yrkar vi att: 

1. staden upprättar en modern och mindre fotbollsanläggning, med 

konstgräs.  

2. staden bygger en läktare, med en publik kapacitet på 100-200 

platser, på Bredängs bollplan. 

3. staden står för renoveringskostnaderna av omklädningsrummen 

och förvarningsrummen på Bredängs bollplan. 

4. staden söker ett partnerskap med frivilliga organisationer eller 

ideella organisationer som är verksam i området, kring driften av 

den nya fotbollsanläggningen. 

 

Stockholm den 28 januari 2013 

 

Salar Rashid Malte Sigemalm 

 

 


